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SAMOSTATNĚ NEPRODEJNÉ, vychází jako součást PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku v pondělí 1. října 2018, ve dnech 
29. a 30. září + 1. až 4. října distribuováno zdarma do domácností ve městě Prostějov.

Vážení voliči
a milé voličky,
přiblížil se čas s velkým Č, 
víkend s velkým V, prostě ten 
pravý čas ROZHODNUTÍ. 
Reklamní poutače, předvo-
lební mítinky, útoky na sociálních sítích, kde se 
politické subjekty předhání v tom, co lepšího 
mohou nabídnout. To vše jedním okamži-
kem půjde do koše a už to bude pouze a jen na 
voličích. Právě jejich hlasy rozhodnou o tom, 
kdo na příští čtyři ovládne radnice či obecní 
úřady po celém Prostějovsku.
Jak už to bývá, někdo je více spokojený, 
někdo je zvyklý celý život nadávat jako špa-
ček. Je to od člověka k člověku, od povahy 
k povaze. Důležité je ale mít chuť a touhu, 
měnit věci k lepšímu. Když už není člověk 
veřejně činný, má jedinou možnost: jakmile 
jsou volby, přijít k urnám a vhozeným líst-
kem vybrat si někoho, komu chce v rozvoji 
svého města důvěřovat.  Proto z toho místa 
apeluji – BĚŽTE VOLIT! A čiňte tak s roz-
vahou. Není důležité, co kdo do světa vykři-
kuje, ale co kdo v životě dokázal.
A tak doufám, že se ve volebních místnostech 
potkáme my všichni, kteří jsme se životem v 
Prostějově spokojeni. Podle letošního socio-
logického průzkumu je nás celkem třiaosm-
desát procent. Takže neváhejte, a přijďte svým 
hlasem podpořit ty, kteří se o vzkvétající a per-
fektně prosperující město nejen v posledních 
čtyřech letech zasloužili. Byla by škoda, kdyby 
se u voleb objevili jen křiklouni, kteří ruku ke 
společnému dílu nikdy příliš nepřiložili...
 Za redakci nejen tohoto speciálu,
 ale i celého Večerníku
 Petr Kozák
 šéfredaktor
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku
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„PÙJDOU VOLIT 
I TI SPOKOJENÍ?“
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Víkendové komunální volby v Prostějově budou bezesporu 
ještě o něco napínavější než před čtyřmi roky. V potaz je tře-
ba totiž vzít skutečnost, že na seznamu politických stran a 
hnutí, jejichž kandidáti se budou ucházet o přízeň voličů, je 
o jeden subjekt více, než tomu hylo v roce 2014. 
Přestože už po minulých volbách mnozí komunální politici 
žehrali na značnou roztříštěnost politického spektra v prostě-
jovském zastupitelstvu, letos může být ještě hůře. Když se de-
tailně podíváme na seznam stran a hnutí, vidíme určité změny. 
Ani letos samostatně nekandiduje TOP 09, která minule spoji-
la síly s nezávislými Prostějovany, aby se nyní včlenila do nové 
čtyřkoalice Na rovinu. Osobnosti pak k sobě naopak přibrala 
Občanská demokratická strana. Místo Moravanů zde máme 
Moravské zemské hnutí a namísto Úsvitu bude o hlasy voličů 
v Prostějově usilovat Radim Fiala a spol. pod hlavičkou Svobo-
da a přímá demokracie - Tomio Okamura. Co už ovšem není 
pouze kosmetickou úpravou, je skutečnost, že oproti roku 2014 
vůbec nekandiduje Koruna Česká. Naopak ryzími nováčky jsou 
dvě uskupení: JAUNER Československo 2018 a Dělnická strana 
sociální spravedlnosti. 
Dodejme ještě jednu, tentokrát navlas stejnou okolnost. „Na 
kandidátkách třinácti politických subjektů figuruje celkem 185 
osob, což je na chlup stejně jako v roce 2014,“ podotkla Marie 
Javůrková z prostějovského magistrátu. 

Do prostějovského zastupitelstva chce 
o jeden subjekt víc než v roce 2014...

��������	
����������	���������
�����
��������������

Pévéèko
ÈSSD

SPD – Tomio Okamura
SPR-RSÈMS
ANO 2011

�����	�������������	������
a nezávislé osobnosti mìsta Prostìjova

KDU-ÈSL
KSÈM

Na rovinu
DSSS

Moravské zemské hnutí
JAUNER Èeskoslovensko 2018

Zmìna pro Prostìjov

Už pouhých necelých pět až šest dnů mají občané na to, aby pečlivě zvážili, komu 
dají důvěru v komunálních volbách. Místnosti s urnami se po celé České republi-
ce otevřou tento pátek 5. října ve 14.00 hodin, aby se jejich dveře zavřely s noční 
přestávkou o čtyřiadvacet hodin později. A právě v sobotu 6. října ve večerních 
hodinách budeme vědět, komu voliči v Prostějově, ale i v dalších šestadevadesáti 
obcích prostějovského regionu dali své hlasy. Budeme znát také poměrné zastou-
pení i jmenné seznamy městských a obecních zastupitelstev. 
V Prostějově se o důvěru voličů uchází hned třináct politických stran a hnutí. 
Rozdrobenost politického spektra se tak ještě více prohlubuje, navíc se podle před-
volebních průzkumů dá očekávat obrovská vyrovnanost. Favorita zdejších komunál-
ních voleb je opravdu těžké hledat, podle odhadů by měl ale nový primátor či primá-
torka vzejít z hnutí ANO 2011, ČSSD, PéVéčka. Za favorita voleb sebe samotné ozna-
čuje hnutí Na rovinu!, černým koněm ale spíše může být 
spojení ODS a nezávislých osobností města 
Prostějova. Dojde na papírové předpo-
klady, nebo naopak k nečekanému 
překvapení?
Dramatické souboje se da-
jí očekávat také po celém 
regionu, neboť napjatá 
atmosféra je hned na 
několika místech ať už 
vezmeme například 
Určice, Kralice na Hané,, 
Otaslavice či třeba 
Hrušku. Jednoznačně 
bude co sledovat!
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Do letošních komunálních voleb jde na 
Prostějovsku celkem 2 810 kandidátů. 
Zatímco jedni jsou vedeni touhou obhájit 
své posty, jiní se zase netají ambicí v rámci 
místních zastupitelstev získat daleko větší 
vliv. Mnozí z nich jsou však naopak takří-
kajíc do počtu. To je i případ dvou kandi-
dátů z obou stran věkového spektra.  
Nejstarší člověk, kterého lze objevit na kandi-
dátních listinách do letošních komunálních 
voleb na Prostějovsku, se uchází o hlasy v 
Plumlově. „Pepek mě tam napsal, co jsem měl 
dělat?“ reagoval osmaosmdesátiletý Zdeněk 
Nakládal spontánně na náš dotaz, proč se roz-

hodl kandidovat v letošních komunálních vol-
bách. Zároveň pro speciální přílohu Večerníku 
prozradil, že v jeho případě je to vůbec první 
aktivní účast ve volbách v životě a že oním 
„Pepkem“ myslí lídra plumlovské kandidátky 
ČSSD. „Prostě nejsou lidi. Dát dohromady 
patnáctičlennou kandidátku není vůbec snad-
né,“ potvrdil nám někdejší plumlovský mís-
tostarosta Josef Pálka (ČSSD).
Nejmladší kandidátkou na okrese je osm-
náctiletá studentka Helena Ptáčková, kte-
rou lze najít na posledním místě kandidátní 
listiny KDU-ČSL v Němčicích nad Hanou. 
„Na kandidátku se dostala tak, že tam pů-

vodně byla její maminka. Ta 
však již kandidovat nechtěla a 

neměla za sebe jinou náhradu,“ prozra-
dil úsměvnou historku Radoslav Borovička, 
lídr němčických lidovců.
V samotném Prostějově je nejstarším kandidá-
tem důchodce Ivo Jirotka (Moravské zemské 
hnutí), jemuž je čtyřiaosmdesát roků. Naopak 
mezi nejmladšími najdeme kvarteto dvacetile-
tých: studenta Ondřeje Moskala (Na rovinu!), 
číšníka Ondřeje Stískala (ODS), výrobního 
technika Jakuba Šmída (Na rovinu!) a operá-
torku výroby Vendulu Trnkalovou (KSČM). 
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Zaplnit 
kandidátku byl v mnoha

případech nemalý

PROBLÉM 
 do voleb jdou
 i dva osmnáctiletí

Nejstaršímu kandidátovi je 88 let,

ÈSSD: 
lídøi na protipólech

V  prostějovských komunálních volbách v  roce 
2014 zvítězila ČSSD s  25,51 procenta všech 
možných hlasů. Díky tomu v pětatřicetičlenném 
zastupitelstvu získala hned desítku mandátů. 
V čele kandidátky tehdy stál obhajující primátor 
Miroslav Pišťák, který rovněž v celkovém součtu 
obdržel nejvyšší počet hlasů, konkrétně to bylo 
3 684. Těsně za ním skončila Alena Rašková (3 
656), která jej v průběhu uplynulého volebního 
období ve funkci nahradila. Zatímco Rašková jde 
tentokrát do voleb z pozice číslo jedna a záda jí 
kryje náměstek Zdeněk Fišer, Pišťákovi patří úpl-
ný chvost kandidátky prostějovské ČSSD. 

Zemìtøesení 
v ANO 2011, pøichází Jura

Druhé místo obsadilo v roce 2014 hnutí ANO 
2011 s  15,79 procenta. To prošlo vůbec nej-
větším personálním zemětřesením, když z něj 
vystoupila hned čtveřice z celkem šesti zastupi-
telů. Platilo to i o Haně Naiclerové, která šla do 
voleb z pozice uchazečky o primátorské křeslo. 
V počtu hlasů ji v minulých volbách předstihl 
Jaroslav Faltýnek, který měl ze všech zastupitelů 

jednoznačně nejvyšší počet absencí při jedná-
ních vedení města. Letos v jejím čele stanul ná-
městek hejtmana František Jura a nechybí třeba 
ani zastupitelka Marcela Župková. 

PéVéèko s populárním
����!����

Třetí před čtyřmi roky skončilo tehdy nově založe-
né PéVéčko s 11,01 procenta. Největší počet hlasů 
získala Ivana Hemerková, přestože jako lídr šel do 
voleb Jiří Pospíšil. Oba dva pak přijali místa v radě 
města Prostějova, pozici jedničky však v letošních 
volbách přenechali řediteli ZŠ Jana Železného Janu 
Krchňavému. Ten minule do zastupitelstva proni-
kl, ačkoliv do voleb šel až z pozice číslo deset.  
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Zmìna stále s Navrátilem

O čtvrté místo se v roce 2014 podělili KSČM 
a hnutí Změna pro Prostějov se shodným ziskem 
10,47 procenta. Oba subjekty díky tomu získa-
ly po čtyřech mandátech. KSČM v  Jaroslavu 
Šlamborovi dokonce měla svého uvolněného 
radního, v  průběhu volebního období se mu-
sela vypořádat se skandálem své dvojky Josefa 
Augustina, který nepochopitelným způsobem 
opakoval svoji chybu a  nedodal řádné daňové 
přiznání, což jej stálo místo na letošní kandidátce. 

V jejím čele tentokrát stojí Václav Šmíd, Jaroslav 
Šlambor je až na čtvrtém místě. Kandidátka 
Změny pro Prostějov má i  tentokrát stejného 
lídra Jana Navrátila, navíc se rozšířila o přeběhlíky 
z hnutí ANO 2011. Naopak devět jejich členů už 
kandiduje raději za jiné seskupení. 

Matyášek z TOP 09
vede hnutí Na rovinu!

Kandidátku TOP 09 a Nezávislých Prostějovanů 
byste letos ve volbách hledali marně. Lídr šestého 
nejúspěšnějšího seskupení minulých voleb Aleš 
Matyášek se tentokrát postavil do čela projektu 
Na rovinu a netají se ambicemi získat více než 
minulých 7,37 procenta. 

Sokolová 
do èela ODS

Výrazným způsobem zlepšit výsledek z mi-
nulých voleb dozajista plánuje také ODS, 
která po minulém zisku 6,27 procenta pro 
letošek doplnila název o nezávislé osobnosti 
města Prostějova a také změnila lídra. Před-
sedu Menzy sdružující lidi s vysokým IQ To-
máše Blumensteina vystřídala aktivní šéfka 
Okrašlovacího spolku Milada Sokolová. Je 
jedinou variantou pro ryze pravicové voliče, 
což může být spolu s rostoucími preference-
mi v celorepublikové politice velká výhoda.

KDU-ÈSL
 s Kousalem

Loni osmá skončila KDU-ČSL s 6,27 procen-
ta hlasů, kterou i letos do voleb vedou zastu-

pitelé Zuzana Bartošová a někdejší generální 
zástupce Českých drah Petr Kousal. Nic extra 
zajímavého či nového však nenabízí.   

Místo Úsvitu je
 na scénì SPD

Pod potřebnou pětiprocentní hranicí před 
čtyřmi roky zůstal Úsvit přímé demokracie, 
který však de facto zanikl. Jeho čelní předsta-
vitel Tomio Okamura založil Svobodu přímé 
demokracie, se kterou stoupá volebním žeb-
říčkem. Zatímco před čtyřmi roky kandidát-
ku Úsvitu vedla obchodní manažerka Jelena 
Haluzová, dnes byste její jméno u SPD hledali 
marně. Do čela se postavil živnostník Martin 
Křupka, na kandidátce ani tentokrát nechybí 
poslanec Radim Fiala. 

Koruna Èeská 
se spojila s Moravany

Neúspěšné Moravany letos nahradilo Morav-
ské zemské hnutí v čele s učitelem Pavlem Janu-
rou, oblíbenou kantorkou Evou Suchánkovou 
a  majitelem pohřební služby Pavlem Mako-
vým, kteří sem přeběhli z Koruny české. Ta letos 
kandidátku nepostavila. Nepopulární poslední 
místo připadlo Republikánské straně Čech, 
Moravy a Slezska, která nechybí ve výběru ani 
letos. Zatímco minule ovšem dala dohromady 
celou kandidátku o 35 jménech, v  jejímž čele 
stanula Hana Kučerová, letos byste už kohoko-
liv z těchto lidí hledali marně. Společně s Jaune-
rem za outsidera prostějovských voleb nakonec 
kandidují pouze dvě jména. 

��������	
�����

�����
�����
��������
�������
��������
����

��
��
������� �������	�
����	��	�����������

Všichni stojí na stejné startovní čáře. Výsledky letošních voleb bu-
dou nepochybně sledované s velkým napětím. Nejinak tomu bylo 
před čtyřmi lety. Připomeňme si, kdo patřil k vítězům a kdo k pora-
ženým posledních voleb a jak se situace na kandidátkách změnila. 

 

Kde 
volit

Svůj hlas odevzdáte ve vo-
lební místnosti, která náleží 
k  vašemu volebnímu okrsku. 
Komunální volby probíhají ve 
všech obcích a  městech České 
republiky.

Jak 
volit

Obecní volby jsou výjimečné 
v  tom, že můžete volit jednot-
livé kandidáty i  napříč politic-
kými stranami. K  tomu slouží 
křížky, kterými můžete označit 
jednotlivé lidi (malý křížek), 
celé strany (velký křížek) nebo 
oboje křížky kombinovat. 
Všechny kandidující strany 
a kandidáti jsou na jediném vo-
lebním lístku.

Koho 
volit

Ve volbách volíme členy zastupi-
telstva.

Volba 
starosty

Na zvolení starosty mají vol-
by jen nepřímý vliv, podobně 
jako v  parlamentních volbách 
na to, kdo bude premiérem. 
Teprve zastupitelstvo ze svého 
středu zvolí starostu – nemusí 
jím tedy nutně být lídr nejsil-
nějšího kandidujícího subjek-
tu.

Volební 
komise

Lidé se na volbách mohou podílet 
nejen kandidaturou či odevzdáním 
svého hlasu, ale také jako členové 
volebních komisí. Tím se mohli 
stát buď nominací nějaké volební 
strany či přihlášením na radnici. Za 
činnost v  průběhu voleb dostávají 
volební komisaři odměny v  závis-
losti na počtu souběžných voleb 
a počtu kol.

Volební 
lístky

Volební lístek dostanete jediný, 
na němž jsou všechny kandidující 
strany v pořadí podle vylosovaných 
čísel a všichni jejich kandidáti v po-
řadí navrženém stranami. Lístky 
dostanete domů nejpozději tři dny 
před konáním voleb. Pokud se tak 
nestane, nebo volič lístek ztratí, nic 
se neděje, náhradní lístky jsou vždy 
k dispozici také ve volební místnos-
ti.

Obálka a hlasovací 
lístek

Volič podle zákona upraví svůj 
volební lístek a vloží ho do úřední 
obálky v  prostoru za plentou. Sa-
mozřejmě ničemu nevadí, pokud 
má volič už lístek vyplněný z domo-
va, protože za „plentou“ ho nikdo 
nekontroluje, ale i v takovém přípa-
dě musí do vymezeného prostoru 
aspoň na chvilku zavítat. Navíc 
platí, že do tohoto prostoru musí 
volič podle zákona vstoupit jen 
sám a nesmí tam za ním přijít ani 
člen okrskové volební komise. Jedi-
nou výjimku mají lidé, kteří nejsou 
schopni volební lístek upravit kvůli 
tělesné vadě nebo protože nejsou 
schopni číst a psát. Ti si mohou vzít 
za plentu jiného voliče, který za ně 
podle jejich pokynů lístek vyplní 
a vloží do úřední obálky. Takovým 
pomocníkem ale nesmí být člen 
okrskové volební komise.

Voličský 
průkaz

V  případě komunálních voleb jej 
nelze použít.

Přenosná 
urna

Voliči, kteří nejsou schopni do vo-
lební místnosti přijít, mohou obec-
ní úřad nebo v  den voleb přímo 
okrskovou volební komisi ze závaž-
ných zdravotních důvodů požádat, 
aby za ním přišli dva členové komi-
se s přenosnou volební urnou. Tuto 
možnost ale mohou využít jen ti, 

kteří se nacházejí na území okrsku, 
kde volí. Komise nemůže za voli-
čem s mobilní urnou jít například 
do nemocnice, která se sice nachází 
ve stejné obci, ale patří už do jiného 
volebního okrsku.

Jak 
křížkovat

Volič má tři možnosti, jak může 
svůj volební lístek upravit. Tou prv-
ní možností je dávat pouze tzv. malé 
křížky a volit jen jednotlivé kandi-
dáty. Jim hlas dá, pokud křížkem 
označí čtvereček u jména každého 
vybraného kandidáta.

Malý 
křížek

Volič má tolik hlasů, kolik se v dané 
obci volí zastupitelů, může tedy 
zakřížkovat právě tolik kandidátů. 
Když zakřížkujete méně kandidátů, 
váš hlas bude stejně platný, ale jeho 
síla bude slabší, protože část svého 
hlasu nevyužije. Když naopak za-
křížkuje více kandidátů, než kolik 
se volí zastupitelů, bude celý hlaso-
vací lístek neplatný.

Velký 
křížek

Druhou možností, jak odevzdat 
svůj hlas, je volit pouze jednu z kan-
didujících stran (koalic, sdružení 
nezávislých kandidátů). V takovém 
případě volič křížkem označí velký 
čtvereček v  záhlaví sloupce vybra-

né volební strany. V  praxi tímto 
způsobem dává hlas všem kandi-
dátům vybrané strany. Pokud se 
tedy v našem případě v obci volí 35 
zastupitelů, dá volič „velkým“ kříž-
kem u názvu kandidující strany hlas 
všem jejím 35 kandidátům. Kdyby 
ale zakřížkoval dvě nebo více stran, 
bude jeho hlasovací lístek opět zce-
la neplatný.

Kombinace 
křížků

Nejsložitějším způsobem, jak vy-
jádřit svou voličskou vůli, je vari-
anta, kdy volič zkombinuje „velký“ 
křížek a „malé“ křížky.  V takovém 
případě označí „velkým“ křížkem 
některou z  kandidujících stran 
a  vedle toho přidělí „malé“ křížky 
jednotlivým kandidátům. „Malé“ 
křížky ale v této situaci může dávat 
pouze jednotlivým kandidátům 
z  jiných stran, než kterou označil 
„velkým“ křížkem. Kombinace 
„velkého“ křížku s  „malými“ totiž 
v praxi funguje tak, že hlas se připo-
čítá všem kandidátům s  „malým“ 
křížkem a „dále tolika kandidátům 
označené volební strany, kolik činí 
rozdíl počtu členů zastupitelstva, 
kteří mají být zvoleni, a označených 
jednotlivých kandidátů, a to v pořa-
dí, v  němž jsou kandidáti označe-
né volební strany uvedeni v  jejím 
sloupci“. To poslední je určitě třeba 
vysvětlit na příkladu. Pokud se volí 
35 zastupitelů a volič například dá 
„velký“ křížek některé straně a šest 
křížků „malých“ kandidátům z  ji-
ných stran, znamená to, že jeho hlas 
připadne 6 kandidátům označe-

ným „malým“ křížkem a prvním 29 
kandidátům (35 – 6 = 29) ze strany, 
které dal „velký“ křížek.

Způsob 
hlasování

Sčítání hlasů odevzdaných v  ko-
munálních volbách patří k  nej-
složitějším, a  to i  kvůli množství 
kandidátů. Třeba v  roce 2014 se 
o  křeslo ve vedení obcí ucházelo 
rekordní množství lidí, konkrétně 
přes 230 tisíc kandidátů. Podle 
některých studií voliči volebnímu 
systému pro komunální volby 
moc nerozumí, mají tendenci chá-
pat ho jako většinový, jako výběr 
individualit. Přitom to zaškrtnutí 
jednoho kandidáta není primár-
ně hlasem pro onoho kandidáta, 
ale pro stranu, za niž kandiduje. 
Voliči často nezaškrtnou úplný 
počet kandidátů, které mohou za-
škrtnout, čímž potenciálně uškodí 
straně nebo sdružení kandidátů, 
které jim jsou blízké.

Kampaně 
bez omezení

Zatímco jiná volební klání se musí 
od loňska řídit přísnými pravidly, 
jejichž dodržování kontroluje Úřad 
pro dohled nad hospodařením 
politických stran a  hnutí, v  přípa-
dě komunálních voleb to neplatí. 
Strany a hnutí tak mohou do kam-
paně například investovat neome-
zenou částku, nemusí označovat 
propagační materiály ani zakládat 
transparentní volební účet.

V pátek 5. a sobotu 6. října 2018 proběhnou 
v České republice volby do zastupitelstev obcí 
v Česku - komunální volby 2018. Samospráva se 
bude volit ve více než 6000 obcích po celé zemi. 
Podívejte se, jak volby budou probíhat a kdo se 
jich může zúčastnit. Přinášíme velký přehled ko-
munálních voleb 2018.

1.) Politické strany a politická hnutí
Podle § 20 odst. 1 zákona o volbách volební stranou mohou být registrované politické strany a politická 
hnutí, jejichž činnost nebyla pozastavena, a jejich koalice, nezávislí kandidáti, sdružení nezávislých kandi-
dátů nebo sdružení politických stran či politických hnutí a nezávislých kandidátů.

2.) Nezávislý kandidát
Takový kandidát kandiduje sám pod svým jménem, nijak se neregistruje, ale musí doručit ke kandidátní 
listině petici podespanou voliči podporující jeho kandidaturu. Podepsat ji mohou pouze voliči.

3.) Sdružení nezávislých kandidátů
Neformální a neregistrované uskupení, na rozdíl od politických stran a politických hnutí, které musejí 
podat žádost o registraci ministerstvu vnitra. Sdružení nezávislých kandidátů je obdobně jako nezávislý 
kandidát volební stranou jen pro volby, ve kterých kandiduje.  Sdružení musí mít ke kandidátní listině 
petici podepsanou voliči podporující jeho kandidaturu podepsanou voliči. Ke kandidátní listině musí být 
také přiloženo vlastnoručně podepsané prohlášení kandidáta, že souhlasí se svou kandidaturou a nejsou 
mu známy překážky volitelnosti, popřípadě tyto překážky pominou ke dni voleb do zastupitelstva obce. 
Rovněž že nedal souhlas k tomu, aby byl uveden na jiné kandidátní listině pro volby do téhož zastupitel-
stva obce. Na prohlášení kandidát dále uvede místo, kde je přihlášen k trvalému pobytu, a datum narození.



rozdìlení mandátù v zastupitelstvu
dle hlasování v anketì veèerníku 

Tým Večerníku oslovil v ulicích 
města přesně 245 respondentů 
ankety. Mnozí z nich reagovali 
podrážděně, jiní odmítli jakékoliv 
vyjádření a jen asi třetina se svěři-
la ráda a bez skrupulí. Konkrétní 
odpověď, alespoň na stranu či 
hnutí, byla získána od 109 dotá-
zaných. 
Když jsme všechna tato vyjád-
ření dali dohromady, vyšlo nám, 
že na čele pořadí komunálních 
voleb v Prostějově by bylo hnu-
tí PéVéčko s lídrem kandidátky 
Janem Krchňavým. Občané by 
tomuto hnutí dali v anketě cel-
kem 25,69 % hlasů, což by mu 
v zastupitelstvu vyneslo deset 
mandátů! Druhé místo v před-
volební anketě získala jediná 
pravicová strana kandidující do 
zastupitelstva tohoto města Ob-
čanská demokratická strana a 
nezávislé osobnosti města Pros-
tějova. „Modrým ptákům“ týden 
před volbami přisuzují Prostě-

jované 20,18 % hlasů a ODS by 
tak v zastupitelstvu získala osm 
křesel. Na pomyslnou bronzo-
vou příčku se v anketě dostávají 
komunisté (16,51 %) a v těsném 
závěsu za nimi se překvapivě 
ocitá SPD - Tomio Okamura se 
ziskem 15,60 %! Stejně jako ko-
munisté by „okamurovci“ získali 
šest zastupitelských mandátů. 
Do lavic by zasedli ještě vyslanci 
ANO 2011, a to v počtu pěti.
Podle Prostějovanů, kteří jasně a 
zřetelně označili svého favorita, 
hodně překvapuje obrovský pro-
pad preferencí u ČSSD, která by 
podle oslovených respondentů 
získala pouhých 1,83 % hlasů a 
do zastupitelstva by se poprvé v 
novodobé historii nedostala, stej-
ně jako KDU-ČSL. Na samém 
pokraji zájmu jsou hnutí Změ-
na pro Prostějov a Na rovinu! 
Naopak vůbec nepřekvapuje, že 
nikdo z oslovených nebude volit 
Republikány, Dělnickou stranu či 

absolutně neznámé hnutí Jauner 
Československo 2018. 
„Je otázka, jakou metodikou anketa 
vznikala. Pokud by ovšem výsledky 
voleb skutečně kopírovaly trendy 
ukázané v této anketě, postavilo by 
to na hlavu celou řadu původních 
papírových předpokladů a přineslo 
překvapivého vítěze i nečekaně po-
ražené subjekty,“ podotkl s úsmě-
vem politolog Ladislav Mrklas. 
Nutno závěrem podotknut, že se ne-
jedná o žádný průzkum od profesi-
onální agentury, který by měl vypo-
vídající vzorek. Spíše jde o anketu, 
která má trochu odlehčit předvo-
lební napětí, které panuje v táboře 
všech subjektů. I když, kdo ví...
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Rádi tipujete? Večerník rozhod-
ně ano! A  tak jsme na základě 
zkušeností se současnou politic-
kou scénou v Prostějově vypra-
covali seznam politických stran 
a hnutí podle toho, jak se umístí 
ve víkendových komunálních 
volbách. Jsme blízko realitě, 
nebo naopak úplně vedle? Po-
známe v sobotu večer...
Největší šance na vítězství se všeo-
becně přisuzují hnutí ANO 2011, 
s čímž souhlasíme. Budoucím pri-

mátorem Prostějova se tak stane 
František Jura. Tímto tipem jsme 
sice v  rozporu s  výsledky ankety, 
kterou Večerník pořídil s  Pros-
tějovany těsně před volbami. Ti 
naopak preferují jako vítěze hnutí 
PéVéčko.Uskupení okolo Jana Kr-
chňavého, Jiřího Pospíšila a Ivany 
Hemerkové však pasujeme na dru-
hé místo zhruba s pětiprocentním 
odstupem za „Babišovci“. Další 
zlepšení volebního výsledku opro-
ti roku 2014 zaznamená podle nás 

ODS, která spolu s  nezávislými 
osobnostmi města Prostějova 
skončí na třetím místě. 
Předvídat se propad ve výsledko-
vé listině u sociálních demokratů, 
a oslabí také komunisté, které pře-
skočí i„Okamurovci“ z  SPD. Do 
pětatřicetičlenného zastupitelstva 
se dle mínění Večerníku nakonec 
ještě dostanou hnutí Na rovinu, 
Změna pro Prostějov. Naopak těs-
ně pod hranicí zůstanou nečekaně 
lidovci! 

Tak co, souhlasíte s tipem Večerní-
ku, nebo máte jiné tipy? 

Subjekt Počet hlasů (v %)
ANO 2011 20,6
PéVéčko 15,3
ODS  13,8
ČSSD 10,2
Na rovinu! 9,9
SPD – Tomio Okamura 8,9
KSČM 8,1
Změna pro Prostějov 5,3
KDU-ČSL 4,7
Moravské zemské hnutí 1,6
ČSNS 1,1
SPR – Republikánská strana 0,4
Jauner – Československo 2018 0,1

KOMUNÁLNÍ VOLBY
VEČERNÍK MÁ JASNO:
Vyhraje ANO 2011

KOHO BUDOU PROSTÌJOVANÉ VOLIT?
Anketa v ulicích: prvenství pro PéVéèko, propadla ÈSSD. Lidem se ale moc svìøovat nechce...

PROSTĚJOVSKÝ Večerník se během uplynulých 

dní vydal do ulic. Přímo od občanů jsme se totiž 

chtěli dozvědět, koho v pátek 5. října či v sobotu 

6. října budou volit do Zastupitelstva statutární-

ho města Prostějova. Od více než poloviny osob 

jsme se však dočkali „bobříka mlčení“. Na otázku 

Večerníku bohužel hodně lidí reagovat prostě 

nechtělo.
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Koho už v zastupitelstvu určitě neuvidíme? 
Co člověk, to osud. Drtivá většina z končících pětatřiceti prostějovských zastupitelů svůj mandát v letošních volbách obhajuje. Pouze šest z 

nich tak nečiní. Důvody jsou různé, vždy jsou však bytostně spjaty s jejich životními příběhy. 
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Václav Koláø
(TOP 09)
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Aleš NEVRLA
(TOP 09)
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Josef AUGUSTIN
(KSÈM)
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Ivana COPKOVÁ
(KSÈM)
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Vìra PALACKÁ
(Zmìna 

pro Prostìjov)
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František FILOUŠ 
(ANO 2011)

Komunální volby jsou tady a poprvé po mnoha obdobích nejsou karty rozdané předem. 
Zatímco po minulých volbách vznikl slepenec moci, jehož jediným smyslem bylo udržet 
vliv osob v zákulisí, letos to může být jinak. Pokud zvítězí nové uskupení Na rovinu!, mohly 
by být po volbách veřejná koaliční smlouva, veřejné projednávání rozpočtu, veřejné projed-
nání projektů ještě ve fázi příprav, veřejné zasedání výborů městských částí a mnoho dalšího. 
Dokonce by občané mohli navrhovat vlastní nápady, co ve městě chtějí vylepšit, a hlasovat 
o nich. I přes řadu útoků a pomluv zůstává hnutí Na rovinu! favoritem voleb. Pokud uspěje, 
budou o městě rozhodovat politici, kteří o problémech veřejně jednají a diskutují, ne jejich 
zákulisní rádci.
Lidé z hnutí Na rovinu! se neobjevili odnikud a nepřinášejí prázdné sliby. Čtyři roky v za-
stupitelstvu prosazují průhlednější rozhodování, výstavbu kvalitní infrastruktury místo po-
lovičatých a  předražených projektů, férový a  předvídatelný systém rozdělování dotací do 
sportu a kultury, zodpovědnější hospodaření, využití moderních technologií i úctu k historii 
a mnoho dalšího. Dosud byli v menšině. Na jaře tohoto roku také pořádali cyklus přednášek 
„Moderní město pro všechny generace“. Ten se věnoval problematice občanské participace, 
bydlení, chudobě, zaměstnanosti a také exekucím a hazardu. Ve svých řadách mají skutečně 
zastoupení všech generací, a to od studentů přes manažery, dělníky až po důchodce. Díky 
tomu potřeby všech skupin obyvatel odrážejí ve své politice.
Usilovali o včasné řešení problémů hokeje, usilovali o včasné řešení výkupů pozemků pro 
severní obchvat. Usilovali o zprůhlednění finančních toků města, o zapojení občanů do roz-
hodování. Nechtějí, aby se město orientovalo na levnou práci pro pracovníky z východu. 
Prosazují zachování kulturního sálu v centru města a také lepší péči o zeleň. Přiměli vedení 
města k zavedení přímých přenosů ze zastupitelstva. Práce za nimi je. Nyní si zaslouží šanci 
naplno realizovat kvalitní program pro moderní Prostějov. Držme jim palce! 
 Článek je placenou prezentací hnutí Na rovinu!
 Zadavatel: Na rovinu!. Zhotovitel: PV Večerník

Budou místo kmotrů konečně
rozhodovat politici?
Bude Prostějov pro všechny generace?

28

Většina politických stran a hnu-
tí, jež budou už o tomto víkendu 
usilovat o hlasy voličů v komu-
nálních volbách v  Prostějově, 
vytvářela své kandidátní listiny 
pečlivě a s dostatečným předsti-
hem. Na některých seznamech 
se objevují na předních místech 
výhradně lidé, kteří už mají větší 
či menší zkušenosti s  politikou 
či úřadem magistrátu. Napří-
klad Občanská demokratická 
strana se ale nebála ukázat na 
dosud apolitické osobnosti, kte-
ré jsou však mezi Prostějovany 
známí a požívají značné důvěry. 
Kromě již zkušených politiků Mi-
lady Sokolové a Tomáše Blumen-
steina, kteří obsadili první, resp. 
druhé místo kandidátky ODS 
a  nezávislých osobností města 
Prostějova, najdeme mezi pěta-
třicítkou jmen známé osobnosti, 
podnikatele, učitele a další nositele 
odborných profesí. Jedná se napří-
klad o ředitele Sportcentra-DDM 
Jana Zatloukala, spoluzakladatel-
ku facebookové skupiny Maminky 
z  Prostějova a  okolí Petru Pícha-
lovou, ředitele Národního domu 
v Prostějově Jana Páleníka, grafika, 

scénáristu a  filmového režiséra 
Michala Grepla, provozovatelku 
Rodinného centra Lodička Janu 
Valentovou či Tomáše Lázna, 
který je znám jako předseda o.s. 
Pomáháme tancem. Na kandi-
dátce ODS však nechybí ani další 
známé osobnosti, například maji-
tel známého řeznictví Jiří Petrici-
us, provozovatel kavárny Prostor 
David Vysoudil, lékař-internista 
Pavel Frňka, zástupkyně ředitele 
charitativní organizace Pomocná 
ruka Dana Lexmanová a  další. 
„Tito lidé mohou v  případě zvo-
lení přinést do zastupitelstva zcela 
nové pohledy, odbornost a  kon-
struktivní nápady,“ je si vědoma 
kvalit kandidátů Milada Sokolová, 
lídryně kandidátní listiny. A  to se 
ještě „modří ptáci“ mohou chlubit 
výraznou posilou v podobě ředite-
le Střední odborné školy podniká-
ní a obchodu v Prostějově Marka 
Moudrého! 
Poměrně hodně osobností má na 
své kandidátce také hnutí PéVéč-
ko. To samozřejmě vsadilo na 
osvědčenou dvojici současných 
náměstků primátorky Jiřího Po-
spíšila a  Ivanu Hemerkovou. Ti 

ovšem přepustili místo lídra ředi-
teli Základní školy Jana Železného 
Janu Krchňavému. PéVéčko má 
pak na kandidátce další osobnos-
ti oblíbené mezi lidmi - známé 
a uznávané lékaře Martina Baláka, 
Bohuslava Machaně či Vladimí-
ra Macháčka, do zastupitelstva 
za toto hnutí kandiduje i  bývalý 
ředitel Sportcentra DDM Ivan 
Nedvěd či advokáti Tomáš Kotrys 
a Tomáš Šperka. 
Kandidátku sociálních demokra-
tů naopak zaplnili lidé, kteří jsou 
hodně spjatí s  komunální politi-
kou, mnozí z nich navíc už hodně 
dlouhou dobu. Ale také u  „oran-
žových“ najdeme pár jmen osob-
ností, které mohou být pro ČSSD 
výraznými posilami. Například jde 
o strážníky Městské policie v Pro-
stějově Miroslava Herinka a  Pet-
ra Sekaninu či známou učitelku 
Hanu Bartkovou. 
Z  dalších favoritů na posty v  za-
stupitelstvu už takový výběr osob-
ností není. Největší základnu zná-
mých osob z  prostředí veřejného 
života v  Prostějově má tedy zcela 
jistě ODS a  nezávislí kandidáti 
města Prostějova.

Aféra, kterou v  průběhu před-
volebního období odhalil Ve-
černík, svědčí o naprostém ama-
térismu či dokonce morálním 
selhání ve vedení hnutí Změna 
pro Prostějov. Na její kandidát-
ce pro komunální volby se totiž 
na 17. místě objevil David Zach. 
Ten má však vážnou kriminální 
minulost, kdy pykal ve vězení za 
loupežné přepadení. Lídru Janu 
Navrátilovi nebylo po chuti, že 
Večerník začal „rýpat“ do jeho 
oveček, ale po upozornění na fa-
tální selhání Zacha z kandidátky 
stáhl.  
Podle oficiálního sdělení bývalý 
kriminálník, který seděl za mříže-
mi za brutální loupežné přepade-
ní, sám nakonec rezignoval. Ať je 
to tak či onak, David Zach se na 
kandidátní listině pro volby do tak 
váženého orgánu, jakým je prostě-
jovské zastupitelstvo, neměl vůbec 
objevit. Kritiku Večerníku bral 
předseda hnutí Navrátil hodně 
podrážděně. 
„Teď budou všichni s  očima na-
vrch hlavy řešit, že na sedmnáctém 
místě naší kandidátky je někdo, 
kdo před osmnácti lety byl při 
tom, když někdo někoho oloupil 
a  dokonce si to už odseděl. Ale 
že na jiných kandidátkách je do-
konce v  první pětce někdo, kdo 

před mnohem kratší dobou stihl 
oloupit občany o  veřejné pozem-
ky za miliony, či jezdecká kasárna, 
veřejné peníze, desítky vzrostlých 
stromů a tak dále, to se nyní před 
volbami řešit nemusí, když se to 
něčím takovýmto podaří překrýt,“ 
zareagoval po svém Jan Navrátil. 
Je zajímavé, že právě on a  jeho 
opoziční souputníci všude tvrdí, 
jak chtějí být transparentní a mo-
rálně bezúhonní. Ale pokud má 
sám máslo na hlavě a dovolí si ta-
kovou lumpárnu, všechno je v po-
řádku...
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 HNUTÍ ANO  
LBY V PROSTĚJOVĚ  

DŮSTOJNÉ KOLÁŘOVY SADY

Dokončíme rekonstrukci Kolářových sadů vybu-
dováním nových WC, občerstvení a drobných 
hřišť.

HLOUČELA PRO PĚŠÍ,  
CYKLISTY I BRUSLAŘE

Rozšíříme možnosti využití biokoridoru Hlouče-
la. Budeme investovat jak do parkových úprav, 
tak i mobiliáře a vybavení sloužícího pěším ná-
vštěvníkům, cyklistům a in-line bruslařům.

KAUZA OBCHODNÍ GALERIE  
V CENTRU PROSTĚJOVA

Vyřešíme spor města a společnosti Mathellan s 
cílem najít takové řešení, které bude nejlepší pro 
obyvatele Prostějova. Naším záměrem bude dát 
této zanedbané části centra důstojnou podobu.

BEZPEČNOST
 
BEZPEČNÉ ULICE

Vytipujeme místa s nedostatečným nočním 
osvětlením a zjednáme nápravu. Prosadíme in-
stalaci nových kamer na místech se zvýšenou 
pouliční kriminalitou, aby se naši lidé mohli cítit 
bezpečně.

Posílíme hlídky městské policie v místech čas-
tého vykrádání automobilů a sklepů i krádeží 
kol.

STOP OBTĚŽUJÍCÍMU CHOVÁNÍ

Městská policie zajistí, aby bezdomovci neob-
těžovali obyvatele města hlukem a zápachem.

BEZPEČÍ PRO NAŠE DĚTI

Cesta do školy a ze školy musí být bezpečná. 
Pošleme městskou policii do ulic chránit naše 
děti. Strážníci se zaměří na dopravně vytížená 
místa i lokality s možným výskytem šikany a ob-
těžování.

SENIOŘI
 
DŮSTOJNÉ BYDLENÍ PRO SENIORY

Podpoříme výstavbu nových domů pro seniory 
a domů s pečovatelskou službou.

AKTIVNÍ ŽIVOT SENIORŮ

Podpoříme aktivní sportovní vyžití seniorů v so-
kolovnách, areálech základních škol a v lázních.

Ve spolupráci s městskými organizacemi zave-
deme speciální kulturní programy pro seniory.

Podpoříme kluby pro seniory nabízející zajíma-
vé besedy, společenské hry a promítání.

ŠKOLSTVÍ

LEPŠÍ SLUŽBY MATEŘSKÝCH ŠKOL

Posoudíme počty tříd ve stávajících mateřských 
školách a v případě dle potřeby je navýšíme.

Změníme provozní dobu školek, aby více vyho-
vovala rodičům s časově náročným zaměstnáním

Podpoříme vznik internátní školky, která by 
sloužila rodičům pracujícím na směny. Děti by v 
takové školce mohly podle potřeby rodičů i pře-
spat.

�� Liší se prostějovská komunální politika od jiných 
měst podobné velikosti? 
„Myslím, že výrazně ne. Možná jen platí, že dosud pro-
stějovské zastupitelstvo nebylo tolik rozdrobené jako 
jinde. V Prostějově stačilo nyní na koalici spojení dvou 
až tří stran, v některých okresních městech jich muselo 
být třeba i pět. V letošních volbách se ovšem podle mého 
názoru rozdrobenost zastupitelstev celostátně ještě zvýší 
a pravděpodobně to stihne i Prostějov. Skládání koali-
ce tak nemusí být v hodně městech vůbec jednoduché. 
V Prostějově může být v zastupitelstvu sedm až devět 
stran. Dosud jich bylo osm, takže může v tomto ohledu 
padnout rekord v počtu stran v zastupitelstvu.“
�� Kdo je podle vás favoritem voleb v Prostějově?
„Loňské sněmovní volby jednoznačně favorizují hnutí 
ANO 2011, které v Prostějově získalo přes třicet procent 
hlasů. V minulých volbách se ukázalo, že babišovci větši-
nou úplně nezopakují zisk ze sněmovních voleb, když se 
volí radnice, Senát nebo Evropský parlament. Ale jejich 
náskok v loňských volbách byl v Prostějově tak velký, že 
jim letošní vítězství unikne jen velmi těžko.“
�� Prostějov byl dosud velkou baštou sociální de-
mokracie. Změní se to?
„Výsledek sociální demokracie je velkou hádankou i v celo-
státním měřítku. Před čtyřmi i osmi lety strana v komunále 
hodně uspěla a má řadu primátorů, starostů, místostarostů. 
Teď na tom není celkově moc dobře, ale v komunálních vol-
bách se volební výsledek může hodně lišit místo od místa 
podle toho, zda místní politici dostanou hlasy jako osob-
nosti. Komunální volby jsou totiž ve městech velikosti Pro-
stějova stále více také o osobnostech. Sociální demokraté 
tak mohou překvapit kladně i v opačném směru.“
�� Nováčkem je uskupení Na rovinu!. Může takové 
spojení Zelených, Pirátů, STAN a TOP 09 fungovat? 

„Podobná spojenectví jsou teď u menších stran v módě. 
Zajímavé je, že Piráti, kteří v loňských volbách relativ-
ně dobře uspěli, se teď na mnoha místech ‚schovali’ 
do podobných spojenectví. V konkrétním pros-
tějovském případě je pro mne velkou otázkou, 
jak budou voliči pravicové TOP 09 reagovat 
na spojení například s levicovou stranou Ze-
lených... To může část topkařských voličů 
odehnat k jiné pravicové alternativě. Na dru-
hou stranu je mohou nahradit voliči, kteří 
budou slyšet na tvrdou opoziční rétoriku 
tohoto uskupení. Tady ale zase podle mého 
názoru platí, že o tyto voliče se koalice Na 
rovinu! utká se Změnou pro Prostějov. Pro 
mne i jako pro politologa je obtížné odhad-
nout, jak se výrazně opoziční volič bude 
ve finále rozhodovat mezi ‚zavededeným´ 
hnutím a novou koalicí. Strany patřící do se-
skupení Na rovinu! v loňských sněmovních 
volbách dostaly ve městě Prostějov přibližně 
sedmnáct procent hlasů. To může být měřít-
kem jejich úspěchu.“
�� Občanští demokraté se vydali zajímavou 
cestou, kdy se spojili s nezávislými osobnostmi 
města Prostějova, zatímco v některých okolních 
městech naopak kandidují pouze se straníky. 
Jak hodnotíte jejich šance?
„ODS celostátně od loňských voleb 
roste. Lze očekávat její nárůst 
i v Prostějově, kde navíc vlast-
ně nebude mít na pravé 
straně spektra žádnou jas-
nou konkurenci. Osobně 
si myslím, že otevření 
kandidátky nezávislým 
osobnostem je správnou 
volbou. Spojuje v sobě 
totiž výhody zavedené 
politické strany i nezávis-
lého uskupení. Poslední 
volby navíc stále výraz-

něji ukazují, že lidé chtějí v komunálních volbách volit 
osobnosti. To může být výhoda 

zmíněné kandidátky.“
�� Které další strany 

podle vás mají ještě 
šanci proniknout do 
příštího zastupitel-
stva?
„Předpokládám, že 
místo obhájí lokální 
uskupení PéVéčko. 
Totéž asi platí o ko-
munistech, kteří sice 
celostátně oslabili, 
ale na zisk mandátů 
by to stačit mělo. 
Na své úrovni se 
dlouhodobě drží 

lidovci a nováčkem 
v zastupitelstvu může 
být i SPD - Tomio 

Okamura.“
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„Komunální volby jsou stále více 
také o osobnostech. Skládání koalice 
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 LADISLAV MRKLAS k místní politické situaci

Co čekat od víkendových komunál-

ních voleb? Dostane se do zastupi-

telstva rekordní počet stran a hnutí? 

A kdo je favoritem, o němž se mluví 

v odborných kruzích. Nejen tato téma-

ta probral redaktor speciální opřílohy 

Večerníku s politologem Ladislavem 

Mrklasem (na snímku) patří mezi ex-

perty na české volby a politické strany. 

Zvlášť se zaměřuje na komunální a re-

gionální politiku. 
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Hnutí ANO vidí Prostějov jako moderní měs-
to pro všechny generace. Pro komunální volby  
v roce 2018 jsme sestavili program z konkrét-
ních opatření, kterými chceme tohoto cíle do-
sáhnout.

KULTURA A SPORT
 
PENÍZE DO SPORTU A KULTURY 
CO NEJJEDNODUŠEJI

Připravíme zcela nový systém rozdělování do-
tací statutárního města Prostějova místním kul-
turním a sportovním organizacím.

Podpoříme rekreační sport a společné sporto-
vání rodin. Podpoříme rodiče, kteří vedou ke 
sportu své děti.

KRYTÝ BAZÉN

Rozhodneme o budoucnosti krytého bazé-
nu ve městě. Budeme přitom klást důraz na  
vhodné podmínky pro plavecký výcvik dětí  
a mládeže.

NOVÁ SPORTOVIŠTĚ

Podpoříme výstavbu nové tréninkové hokejové 
haly.

Zahájíme obnovu někdejšího sportovního areá-
lu Železáren na Sportovní ulici.

DOPRAVA
 
BEZPEČNĚ A POHODLNĚ NA KOLE

Vybudujeme nové cyklostezky, které propojí 
další části Prostějova.

Připravíme projekt a vybudujeme velkokapacit-
ní zařízení pro úschovu kol (cyklověž).

Podpoříme projekt půjčování kol.

TRANZITNÍ DOPRAVA MIMO MĚSTO

Podpoříme vybudování severního obchvatu 
města, který uleví přetížené výpadovce na Olo-
mouc.

Budeme iniciovat zahájení prací na severo-
západním obchvatu města odklánějícím  
dopravu ze směru od Blanska a Žďáru nad Sá-
zavou.

Budeme hledat řešení nového jižního obchvatu 
města Prostějova.

PARKOVÁNÍ V PROSTĚJOVĚ

Zahájíme výstavbu parkovacích domů, které 
vyřeší nedostatek stání pro automobily v ulicích 
města.

VEŘEJNÝ PROSTOR
 
JEZDECKÁ KASÁRNA PRO VEŘEJNOST

Bývalá Jezdecká kasárna v Prostějově přebu-
dujeme na veřejný prostor sloužící obyvatelům 
blízkého sídliště Šárka i všem občanům Pros-
tějova.

ZELENÁ PRO PSY A JEJICH PÁNY

Ve spolupráci s chovateli psů vytipujeme další 
vhodné lokality pro jejich volný pohyb, označí-
me je a pořídíme do nich vhodné vybavení.

   PRIORITY 
PRO KOMUNÁLNÍ VO 
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FRANTIŠEK JURA
 (ANO 2011)

+
Náměstek krajského hejtmana má dar z nebes po-
jmenovat veškeré problémy, ale zároveň i klady ve 

městě pravými jmény. Zároveň stojí za obrodou prostě-
jovské kopané, kterou postavil na nohy a nyní dělá 
eskáčko fanouškům velkou radost ve druhé lize. Hlasy 
ze zákulisí navíc oceňují jeho nemalé politické schop-
nosti.  

- Začíná být mužem mnoha funkcí, přičemž logic-
ky nejde stíhat všechno a být všude. Funkce ná-

městka hejtmana Olomouckého kraje by se sice vzdal, 
což už prohlásil s dostatečným předstihem. Kvůli sta-
rosti o fotbalový klub, kde se nástupce zatím nerýsuje, 
však přece jen nemusí mít tolik potřebného času na ří-
zení města. 

PETR KOUSAL 
(KDU-ČSL) 

+Jde bezesporu o zkušeného a protřelého politi-
ka. Během minulých čtyř let nejprve v rámci 

opozice ostře vystupoval proti komunistům v radnič-
ní koalici a mnohdy se také přidával na stranu 
„křiklounů“, kteří jen kritizovali. Postupem času ale 
začal vidět věci pragmaticky a často podpořil návrhy 
rady města. 

-K jeho slabinám patří fakt, že leckdy mění své ná-
zory. Zároveň si ale nikdy nenechá nic líbit, ob-

zvláště kritiku. Zda to patří k jeho záporům, či kladům, to 
je na zváženou... Je členem strany, která se většinou 

a ráda přidá na stranu vítězů, což může hrát roli i při se-
stavování příští koalice na prostějovské radnici. 

JAN KRCHŇAVÝ 
(PéVéčko)

+ Ředitel Základní školy Jana Železného je výraz-
nou autoritou a zároveň velice oblíbený mezi 

rodiči. Jako člen radniční koalice se podílel na vedení 
města, zná tedy podrobně veškeré aktuální problémy 
Prostějova. Kandiduje také v senátních volbách, což 
může občanům zjednodušit volbu svého favorita. 

-Na druhou stranu mu může sázka na dvojroli 
také ublížit. U některých voličů nelze vyloučit 

určitý zmatek, v jakých volbách vlastně kandiduje. 
V kampani mu chybělo výraznější vyjádření ryze 
osobních postojů, které by při řízení města zastával.  
Nemá přímou zkušenost s působením v radě, musel by 
se zorientovat.

MARTIN KŘUPKA 
(SPD – Tomio Okamura)

+ Stal by se úplným nováčkem v zastupitelstvu, 
tudíž by nebyl zatížen současnými spory mezi 

členy koalice a opozice. Do kanceláří radnice by tak 
mohl vnést onen nováčkovský elán a zbrusu nový po-
hled na různé problémy Prostějova. Za sebou má hnu-
tí, které se díky svému lídrovi těší hlasité skupině pod-
porovatelů.

-Politicky doposud neznámá tvář, která jde do 
prvních voleb. V jeho neprospěch tak hovoří ne-

zkušenost, jak politická, tak v řízení větších organiza-
cí, natož celého města. V kampani projevil až příliš 
radikální názory a orientoval se více na celorepubliko-
vá či dokonce evropská témata, místo aby řešil zdejší 
problémy.

ALEŠ MATYÁŠEK 
(Na rovinu!)

+ Pokud by kdokoliv hledal jedinou politicky klad-
nou stránku tohoto kandidáta nově utvořeného 

hnutí, musel by zřejmě otevřít lexikon kouzel! Snad jen 
jeho snaha o prostějovské plávání, jemuž je šéfem, 
a zrod padesátimetrového bazénu by mohla působit po-
zitivně. Je však otázkou, co za jeho záměrem skutečně 
vězí...

-Kromě série nejrůznějších oznámení nevymyslel 
jediný nápad, který by ulehčil život. Navíc se uká-

zal jako čirý populista, který využívá dané situace. 

Třináct politických subjektů, třináct potenciálních budoucích primátorů Prostějova.  Jde 

jen o to, kterému hnutí či straně dají voliči největší počet hlasů a kdo tak právě bude mít 

první možnost ucházet se o post prvního muže či ženy města. A samozřejmě kdo bu-

de mít první pokus sestavit radniční koalici. Pojďme se ale nyní očima speciální přílohy 

PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku podívat podrobněji na silné i slabé stránky lídrů všech kan-

didujících politických uskupení. O některých toho však moc nevíme...
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�� O kandidátce, kterou vedete, 
se mluví jako o seznamu plným 
osobností. Není obvyklé, aby 
zavedená strana otevřela svou 
listinu tolika nezávislým kandi-
dátům se zvučnými jmény. Co 
vás k tomu vedlo?
„Na naší kandidátce se spojili čle-
nové prostějovské ODS a nezávislé 
osobnosti města, protože všichni 
společně věříme, že do komunální 
politiky patří lidé se silným osob-
ním příběhem, kteří každý už něco 
dokázali mimo politiku. Hledali 
jsme aktivní lidí z širokého spektra 
oblastí života v  Prostějově. Kan-
didují za nás výrazní živnostníci, 
jako je Radek Wagner, učitelé v čele 
s  Markem Moudrým, lidé spojení 
se  zdravotnictvím, sportem, so-
ciální oblastí, ředitelé Národního 
domu Jan Páleník či Sportcentra - 
DDM Honza Zatloukal. Síly s námi 
spojilo i několik žen, které se anga-
žují mezi prostějovskými mamin-
kami. Nechybí ani studenti a mladí 
lidé, včetně vůbec nejmladšího pro-

stějovského kandidáta těchto voleb 
Ondry Stískala. Máme kandidáty 
i  speciální programy pro městské 
části. Připojili se k  nám i  aktivní 
senioři.“
�� Na posledním místě máte do-
konce smuteční řečnici...
„Máte pravdu. S našimi kandidáty 
se opravdu můžete v  Prostějově 
běžně potkávat, a  to doslova od 
kolébky po hrob, protože za nás 
kandiduje na jedné straně provo-
zovatelka rodinného centra pro 
nejmenší Jana Valentová i  zmiňo-
vaná Eliška Komárková. Vytvořili 
jsme i takový příběh o tom, jak naši 
kandidáti prochází životem Prostě-
jovana. Jmenuje se Prostějovák jako 

Ty a najdete ho i na stránkách téhle 
předvolební přílohy.“ (úsměv) 
�� Co podle vás Prostějov nejví-
ce trápí?
„Věřím v  Prostějov, protože vím, 
jak velký potenciál naše město má. 
K jeho využití ale stále kousek chy-
bí. Potřebujeme dořešit dopravu, 
parkování či myslet na to, že i v Pro-
stějově lidé v průměru stárnou, a je 
proto nezbytné rozšiřovat služby 
pro seniory. Musíme také konečně 
rozhodnout některé důležité stav-
by a projekty.“
�� O které jde? 
„Musíme být nachystáni na ře-
šení otázky kulturního domu. 
Buď soud rozhodne, že smlouva 

s Manthellanem platí, a pak musí-
me rychle reagovat a rozhodnout, 
kde bude nový kulturní sál. Nebo 
smlouva padne, což bude zname-
nat nachystat opravu a  obnovu 
Společenského domu. S  tím sou-
visí samozřejmě i  otázka městské 
tržnice, kterou já osobně chci 
zmodernizovat a  zastřešit. Město 
se také musí v  dalším funkčním 
období přiklonit k některé z mož-
ností, jak využít areál po zbou-
raných Jezdeckých kasárnách. Já 
bych tam viděla nejraději dům 
s pečovatelskou službou obklope-
ný novým parkem.“ 
�� Jiné strany tam navrhují stav-
bu sportovní haly.
„Ano, ale dáváme přednost stavbě 
této velmi potřebné haly v  oblasti 
místního nádraží. Tam bude blí-
že mnoha dalším prostějovským 
sportovištím, což, myslím, dává 
logiku.“
�� A jak vidíte situaci kolem ba-
zénu?
„Rádi bychom ho postavili, ale zá-
roveň ponechali v  provozu měst-
ské lázně. A jak má být velký? To 
není důvod k  půtkám politiků, 
ale místo, kdy se je třeba obrá-
tit na občana a  zeptat se ho, co 
si za své peníze z  daní přeje. My 
navrhujeme, aby občané mohli 
rozhodnout o  každém projektu 
nad padesát milionů. Na příkladu 
bazénu mohu vysvětlit, jak by to 

fungovalo. Jsou dva návrhy, u kaž-
dého by radnice občanům předlo-
žila projekt a cenu. Lidé by věděli, 
že větší varianta bude stát třeba o x 
milionů víc a rozhodli by hlasová-
ním, zda za těchto x milionů chtějí 
větší bazén nebo třeba nový park. 
Stejně to vidíme s parkováním. Ať 
lidé rozhodnou, zda chtějí parko-
vací dům, nebo podzemní parko-
viště v centru.“
�� Byla jste poslední čtyři roky 
opoziční zastupitelkou. Je mož-
né z opozice něco prosadit? 
„Samozřejmě mnohem hůře než 
z koalice. My jsme se jako občan-
ští demokraté nemohli podílet na 
žádné koalici s  komunisty, takže 
jsme raději zůstali v opozici. Když 
koalice navrhla něco rozumné-
ho, neváhali jsme to podpořit. 
Ale když chcete pomáhat městu, 
nemusíte ani vůbec být v  zastu-
pitelstvu. Vidím to na Okrašlova-
cím spolku, se kterým jsme toho 
hodně udělali a  zorganizovali. 
Člověk se nemá vymlouvat na to, 
co v  opozici nejde. Já se snažím 
pomáhat městu, ať sedím tam, či 
jinde.“
�� Jste nejen nejmladší ženou 
v  čele kandidátky, ale vlastně 
i nejmladším lídrem vůbec.
„Navíc těch rekordů je u  nás více. 
Jsme i  kandidátkou s  nejnižším 
věkovým průměrem. Takže až 
zase někdo bude říkat, že se zave-
dené strany neumí otevřít novým 
lidem, pošlete ho za mnou. Já mu 
to vysvětlím.“ (úsměv) Ale vážně, 
chceme do vedení města dostat no-
vou energii, konečně rozhodnout 
důležité věci a  udělat z  Prostějova 
nejmodernější město na Hané. 
Proto chceme aplikaci Radnici do 
kapsy, více specializované základní 
školy, sdílená kola, ale třeba i hřiště 
pro psy.“

Milada Sokolová:�������	�
���	�����	�
����

Jednička kandidátky ODS a nezávislé osobnos-

ti města Prostějova Milada Sokolová, kterou 

veřejnost zná mimo jiné jako šéfku místního 

Okrašlovacího spolku, nabízí novou energii 

do vedení města a k tomu jasné návrhy, 

jak posunout Prostějov dál. Sympaťačce 

každým coulem v tom pomáhá tým dal-

ších výrazných kandidátů v čele se dvě-

ma Tomáši - kolegou ze zastupitelstva 

Tomášem Blumensteinem a novou tváří, 

mladým vědcem a zakladatelem plesů 

Pomáháme tancem Tomášem Láznou. 

Speciální příloha Večerníku získala s lídryní 

jediné pravicové strany v Prostějově exkluzivní 

předvolební interview.

����������	�����
������

Není to ani tak dávno, co se také 
v Prostějově politická scéna 
rozdělovala na tradiční levici 
a pravici. Na jedné straně pů-
sobily v zastupitelstvu ČSSD 
a KSČM, pravicově založené 
byly naopak ODS, KDU-ČSL, 
TOP 09 či ještě dříve KDS nebo 
i Unie svobody. Kde ty časy ale 
jsou? 

Už po volbách v roce 2014 mno-
zí odborníci komentovali stav v 
prostějovském zastupitelstvu jako 
definitivní rozpad klasického po-
litického spektra a poukazovali 
na jeho obrovskou roztříštěnost. 
Když se podíváme do současnosti, 
tak levici i nadále zastupují sociální 
demokraté a komunisté.  Na pravi-
ci je však situace naprosto hrozivá. 

TOP 09 paběrkuje na celostátní 
úrovni a v Prostějově pod vedením 
Aleše Matyáška, který raději sbalil 
svá fidlátka a hledá štěstí v nově 
vzniklém hnutí, šla tato pravicová 
strana úplně na dno. KDS či Unie 
svobody dávno neexistují a lidov-
ci? KDU-ČSL bylo skutečně mož-
né ještě před pár lety považovat za 
středo-pravicové uskupení, to by 

se ale pánbíčkáři nemohli vetřít do 
koalice s kýmkoliv, kdo je k tomu 
vyzval. A pravicové hodnoty už 
prostě nevyznávají dávno. 
Sečteno a podtrženo, co nám zbý-
vá? Babišovo ANO 2011 považují 
političtí experti za naprosto neči-
telnou s ohledem na to, zda hnutí 
zařadit vlevo nebo naopak vpravo. 
A hodnotit z tohoto pohledu SPD 

nebo hnutí PéVéčko, Změna pro 
Prostějov či Na rovinu, je velice 
složité a vlastně i nemožné. Všech-
na tato uskupení mají na kandidát-
kách levičáky i pravičáky. 
Jedinou typicky pravicovou stra-
nou tak zůstává kandidující ODS 
a nezávislé osobnosti města Pros-
tějova. Je to sice málo, ale je tomu 
prostě tak. 

ODS zůstává jedinou pravicovou stranou
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Často mění politické kabáty. V těchto volbách schoval 
TOP 09, když tušil propadák, pod spojení s Piráty. Při 
diskusích se ohání demagogií, často přistižen při lži. 

JAN NAVRÁTIL 
(Změna pro Prostějov)

+  V době, kdy býval jedním z ochránců přírody, měl mezi 
veřejností poměrně solidní ekipu zastánců.  Dnes z pohle-

du jeho šancí na post primátora těžko hledat nějaké přednosti. 
K duhu mu lze snad přičíst jen vznik pracovní komise k projedná-
ní možností širší regulace hazardu. Ostatní věci přínos neměly.

- Stal se kritikem doslova všeho, co jeho političtí protivníci 
vymysleli, aniž by se zamyslel, jestli to není přece jen užitečná 

a prospěšná věc. Často sklouzával úplně mimo realitu, nechal se na 
zastupitelstvu unášet emocemi. Je o něm známo, že nenávidí sport 
a městské dotace klubům považuje za zbytečné vyhazování peněz. 

ALENA RAŠKOVÁ 
(ČSSD)

+  Její předností je každopádně snaha vyjít s každým po dob-
rém. Umí vyjednávat i s těmi největšími kritiky, ve většině 

případů si dokáže naklonit na svoji stranu i podstatnou část opo-
zice. Je oblíbená mezi samotnými občany, nemá za sebou žádný 
politický škraloup. Hojně také podporuje bohulibé aktivity. 

- Rázná ruka by neškodila. Během posledních tří let, kdy 
působila na pozici primátorky, bylo zřetelné slabší 

stránky během jednání zastupitelstva. Většinou nedokázala 
jako řídící schůze dodržet jednací řád a  i  těm největším 
křiklounům povolovala více než dvě možnosti projevit své 
názory. Mnozí jí také vyčítají, že leckdy mění svůj postoj.

MILADA SOKOLOVÁ 
(ODS)

+  Na první pohled křehká, ale zato hodně energická 
dáma je předsedkyní Okrašlovacího spolku města Pro-

stějova, členkou pěveckého souboru Proměny a hlavně velice 
činná při mnohých charitativních akcích. Je také duší mnoha 
projektů na ochranu přírody. Navíc má velké organizační 
schopnosti, což by se jí mohlo hodit. 

- Zprvu nebylo jasné, k jaké skupině se při fungování za-
stupitelstva přidá a  tato nečitelnost jí politické body 

nepřihrávala. Mohlo by jí také paradoxně uškodit, že se věnu-
je právě tolika aktivitám najednou. Pokud by se stala novou 
primátorkou Prostějova, musela by se mnoha činností zbavit, 
jinak by absolutně nestíhala. 

VÁCLAV ŠMÍD 
(KSČM)

+  Ačkoliv proti začlenění komunistů do radniční koalice 
v roce 2014 padaly mnohé protesty, stal se pevnou a lo-

ajální součástí rady města. Často dokazoval, že není pouze do 
počtu, svůj přehled prokázal i ve dvou městských komisích. 
Za roky v komunální politice má nepřeberné množství zkuše-
ností. 

- Přes zmíněné odsloužené roky zůstává stále spíše nevi-
ditelným mužem. Od sametové revoluce se výrazněji 

neprojevil a  je považován za nenápadného politika. Problé-
mem byla i malá razantnost při řešení kauzy Augustin. Ani on 
nedokázal přesvědčit odsouzeného advokáta k rezignaci, což 
straně určitě nepomohlo.

NEHODNOCENI
Speciální příloha Večerníku se na tomto místě snažila co nej-
věrněji charakterizovat devět lídrů politických stran a hnutí, 
které kandidují v  komunálních volbách do Zastupitelstva 
statutárního města Prostějova. Tito lídři se teoreticky tak 
mohou stát příštím primátorem či primátorkou Prostějova. 
U zbývajících čtyř politických subjektů však s ohledem nejen 
na jejich lídry můžeme jen krčit rameny. Neznáme je, sami se 
v předvolební kampani nijak neprojevují a upřímně řečeno, 
jejich šance na křeslo primátora jsou více než mizivé. Z těch-
to důvodů tedy Pavla Januru (Moravské zemské hnutí), 
Alberta Šamana (Jauner Československo 2018), Lumíra 
Daněčka (Dělnická strana sociální spravedlnosti) a Alenu 
Březinovou (SPR – Republikánská strana Čech, Moravy 
a Slezska) ani nepředstavujeme, ani nijak nehodnotíme.

9
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 subjektů, kvarteto neznámé
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Populismus, zkreslování, krimi-
nalizace a vytváření umělých kauz 
jsou strategií části prostějovské 
opozice. V politice existuje řada 
neznámých, pokud s nimi umí 
někdo nekorektně zacházet, může 
být úspěšný. V oblasti ekonomiky 
města jsou však parametry, jež ne-
lze zpochybnit nebo manipulovat. 
Níže uvádím ty nejzásadnější.   
Analýza hospodaření a finančního 
zdraví města – ekonomická fakta
 - Roste počet zaměstnanců a žáků, 
což má pozitivní dopad na daňové 
příjmy
 - Nárůst počtu zaměstnanců svědčí 
o prosperitě na území města
 - Město za poslední 4 roky hospoda-
řilo s přebytkem 145 mil. Kč
 - Za posledních 10 roků dokonce 
s přebytkem 249 mil. Kč
 - Město podle zákona hospodařilo 
rozpočtově příkladně 
 - Město střídáním deficitů a přebytků 
finančně dýchá a deficity se dlouho-
době vyrovnávají s přebytky.  Deficity 
jsou prioritně realizovány ve pro-

spěch investic. Rok 2018 je toho pří-
kladem, investice ve výši 457 mil. Kč 
 - Město čerpá dotace, resp. umí čer-
pat dotace, není na nich ovšem dra-
maticky závislé. Mimořádné příjmy 
mezi roky 2014–2017 činily 139 mil. 
Kč. Investiční dotace byly 86 mil. Kč. 
Za toto období se investovalo 789 
mil. Kč, tzn., že mimořádné příjmy 
kryly pouze 17 % investic. Tento fakt 
znamená budoucnost a schopnost 
růst.
   Důležitým parametrem je provozní 
saldo hospodaření. Jedná se o rozdíl 
mezi běžnými příjmy a běžnými 
výdaji. Provozní saldo vyjadřuje fi-
nanční sílu města, tzn. potenciál pro 
investice, obnovu majetku a tvorbu 
finančních rezerv.
   Od roku 2009 je provozní saldo 
v dobrém stavu a v roce 2017 do-
sáhlo nejvyšší hodnoty v historii, 
celkem 224 mil. Kč. Od roku 2015 
je excelentní trend.
   Město do obnovy majetku vy-
naložilo od roku 2014 1,1 mld. 
Kč, přičemž na obnovu majetku by   

stačilo 320 mil. Kč. Tzn., že se jedná 
příkladné finanční zajišťování oprav 
a reprodukce majetku.
   Když k provoznímu saldu přičteme 
opravy, získáme celkovou finanč-
ní kondici města. V roce 2017 se  
dosáhlo nejlepší vlastní finanční 
kondice v historii. Mezi roky 2013–
2017 se vygenerovalo nejméně 250 
mil. Kč a nejvíce 298 mil. Kč.
Město Prostějov je úplně jiné di-
menze /kondice finanční a finanč-
ní potenciál k investicím/. V roce 
2012 se generovalo po úhradě 
provozu 201 mil. Kč a v roce 2017 
to bylo 298 mil. Kč, tzn. 1,5x vyšší 

finanční kondice než v roce 2012.
- Finanční rezerva z roku 2017 je za-
pojena do investic 2018.
- Město je stále bez dluhů. Limit 
bezpečné zadluženosti je 1,3 mld. 
Kč. Tzn. skok o 200 mil. Kč.
- Město Prostějov obhájilo při 
hodnocení finančního zdraví nej-
vyšší možnou známku A+A+, tedy 
výbornou. Výborná známka 
je u měst velmi vzácná.

Příležitosti 
a doporučení:

- Realizace investic a tech-
nologií snižujících pro-
vozní výdaje
- Investice ve prospěch 
infrastruktury, podnikání, 
bydlení a vzdělávání
- Nebát se využít investiční 
úvěrový rámec s čerpáním v le-
tech 2019–2023 k rychlé 
a komplexní rea-
lizaci oprav 
a investic /
můj názor: 
„Jít případ-
ně do max. 
limitu úvě-
ru 500 mil. 
Kč, mít 
úvěr tvrdě 
pod kont-
rolou.“/

- Udržet likvidní finanční rezervy ale-
spoň 50 mil. Kč
- Udržet provozní saldo a opravy na 
220 mil. Kč
Investice mohou být a budou 
i nadále masivní. Prioritu mají ná-
kladnější investiční projekty, které 
mají smysl a přinesou zvýšenou 
kvalitu života občanů, např. rekre-

ační aquacentrum se 
dvěma bazény – pa-

desátimetrovým 
a pětadvacetimet-
rovým, parkova-

cí domy, zimní 
stadion – šatny 
a druhá ledo-

vá plocha, byty 
pro mladé rodiny 

a starší občany.

„Zodpovìdnì hospodaøíme a investujeme,“ 
øíká Bedøich Grulich (ÈSSD),
+���	����3���������������


„Všetci kradnú!“ Tento výrok 
prohlásil před lety současný 
premiér České republiky Andrej 
Babiš. Dodnes mu mnoho lidí 
kvůli tomuto výroku nemůže 
přijít na jméno. Ovšem to, co se 
dělo v uplynulých čtyřech letech 
v prostějovském zastupitelstvu, 
to není k vidění nikde jinde v re-
publice. Značná část opozice 
celé čtyřleté období promrhala 
trestními oznámeními, udáními, 
demagogickými výlevy a lhaním. 
Pracovat pro město a udělat něco 
pro občany? Zbytečnost... Partička 
okolo Františka Švece, Františka 
Filouše, Aleše Matyáška, Hany 
Naiclerové, Františka Frömla a je-
jich věrného nohsleda aktivisty 
Jakuba Čecha nedělala čtyři roky 

v podstatě nic jiného, než udávala, 
podávala trestí oznámení či podně-
ty nejrůznějším úřadům. Vyřídit si 
odlišný politický názor na jakouko-
liv věc se zástupci vedení přímo na 
půdě zastupitelstva? Kdepak, to od 
uvedených rádoby zastupitelů vů-
bec nečekejte! Poštvat proti primá-
torce, radním či úředníkům minist-
ry, policisty nebo kontrolory, to už 
je jiná káva! A tak se posílaly trestní 
oznámení či podněty na Minister-
stvo vnitra, na Úřad pro ochranu 
hospodářské soutěže a podobně.
Večerník získal zpracovanou doku-
mentaci všech trestních oznámení, 
žalob, udání či podnětů úřadům, 
které opoziční zastupitelé v letech 
2014 až 2018 podali většinou na zá-
stupce radniční koalice či úředníky 

magistrátu. A je jich osmačtyřicet! 
A to přitom na seznamu nejsou další 
podněty přestupkovým komisím, 
finančnímu úřadu a mnoha dalším 
institucím, které opoziční zastupite-
lé a zejména nechvalně proslulý akti-
vista rovněž podali. Dle odhadů jich 
má být až na sto padesát! Určitě není 
bez zajímavosti fakt, a na to existují 
rovněž zřetelné doklady, že přes 90 
% všech udání, trestních oznámení 
a podnětů příslušné orgány včetně 
policie a ministerstev vyhodnotily 
jako neopodstatněné. Namátkou 
věnujme úpornou snahu připravit 
město o dotaci na projekt využití 
budovy ZŠ na Husově náměstí přes 
permanentně omílané údajné zneu-
žití dotace pro hokejovou mládež až 
po zpochybňování výstavby Národ-

ního sportovního centra. „Z celkem 
jednačtyřiceti podání na údajné 
podvody, nezákonné postupy, ne-
dodržení zákonných norem a po-
dobně bylo shledáno oprávněných 
všeho všudy pět. Z nich čtyři byly 
chyby formální. Jedna chyba byla 
v době zahájení řízení již napravena. 
Tak tomu se říká úspěch! Zaměstnat 
půl republiky řešením pseudokauz 
a přijít na čtyři formální nedostat-
ky,“ podotkl Jiří Pospíšil (PéVéčko), 
náměstek primátorky statutárního 
města Prostějova. „Zřejmě neměli 
dostatek vlastních nápadů, tak se 
rozhodli, že jednodušší bude likvi-
dovat snahy o jakýkoli posun měs-
ta směrem dopředu,“ přidal první 
náměstek prostějovské primátorky 
Zdeněk Fišer (ČSSD).

„Urážky, obviňování, slovní úto-
ky, posměšky, ironické poznám-
ky, to byly obvykle nástroje jejich 
jednání a chování v průběhu za-
sedání zastupitelstva. Tyto vzor-
ce chování ovšem u některých 
nevymizí a jak se chovali k nám, 
tak se určitě budou chovat i k ji-
ným. A tedy i k vám, občanům 
města. Takto by mohla vypadat 
´změna ́i pro vás, občany, v po-
dání některých dnes opozičních 
´politiků´,“ míní Pospíšil.
Je toto tedy skutečně práce, kterou 
my Prostějované požadujeme po 
námi zvolených zastupitelích? Asi 
těžko. A tak věřme, že v příštích 
čtyřech letech se atmosféra v pro-
stějovském zastupitelstvu výrazně 
zlepší.
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�� Prostějované si vás pamatují 
ještě z dob, kdy jste byl strážníkem 
Městské policie Prostějov. Jak 
vzpomínáte na tuto etapu svého 
života?   
„K městské policii jsem nastoupil 
v roce 1992, byli jsme první strážníci 
v ulicích Prostějova. Dodnes si pa-
matuji, že poprvé jsme šli ven přímo 
na prostějovské hody. Tehdy se u nás 
začínalo podnikat, s nadsázkou se dá 
říci, že to byl čas fialových sak a bílých 
ponožek. (pousměje se) Celé město 
se postupně měnilo a rozvíjelo, byla 
to zajímavá doba. U městské policie 
jsem pracoval do roku 2000, pak jsem 
přešel k justiční stráži a později do Va-
zební věznice v Olomouci, kde jsem 
se stal zástupcem vedoucího oddělení 
vězeňské a justiční stráže. Měl jsem na 
starost bojovou přípravu příslušníků 
včetně sebeobrany a střeleb. Stal jsem 
se také velitelem zásahové jednotky. 
Mimo jiné jsme například převáželi ty 
nejnebezpečnější vězně včetně jmen, 
která všichni znají z médií.“ 
�� Jste dlouholetým fotbalovým 
trenérem a činovníkem vůbec. 
A také jedním z těch, kteří se podí-
leli na záchraně fotbalu v Prostějo-
vě vůbec, hlavně mládeže po kra-
chu LeRKu. Co vás vedlo k takové 
oddanosti tomuto sportu?
„Sport je skvělou přípravou dětí a mlá-
deže na budoucí samostatný život. 
Učíte se vyhrávat i prohrávat, spoléhat 
se sám na sebe a zároveň pracovat 
v týmu. Učíte se rozložit své síly, občas 
pomyslně padnete, ale musíte zase 
vstát a jít dál. O vlivu sportu na zdraví 
populace a kondici každého z nás by 
bylo zbytečné mluvit, jen bych opako-
val všeobecně známé věci. Sport byl 
po práci vždy můj největší koníček, 
aktivně jsem hrál do osmatřiceti let. 
Ale už ve třiceti jsem začal trénovat. 
Moje trenérské začátky jsou spojené 
s areálem Za Místním nádražím, teh-
dy to byl Sokol II. Po roce jsem odešel 
trénovat do tehdejšího LeRKu, který 
hrál na dnes nevyužívaném stadionu 
bývalých Železáren. Postupně jsem 
se věnoval všem věkovým kategoriím 
od nejmenších dětí v přípravce až po 
profesionální mužstvo dospělých. Zís-
kal jsem potřebné trenérské licence 
a vystudoval na Fakultě tělesné kultu-
ry Univerzity Palackého management 
sportu a trenérství.“ 
�� Jaký byl další osud LeRKu 
a jeho mužstva?  
„V soutěžním ročníku 2004/2005 
LeRK Prostějov doplatil na zpřísňu-
jící se podmínky pro vybavení stadio-
nů, musel z těchto důvodů sestoupit 
ze druhé ligy a následoval jeho pád 
do ještě nižších soutěží. Nakonec 

bylo nutné muže úplně odhlásit 
a zbyla jen mládež na úrovni kraj-
ských přeborů. Vypadalo to, že fotbal 
v Prostějově úplně skončí. Tehdy 
jsem vstoupil do vedení klubu a mlá-
dež se nám podařilo zachránit. Násle-
dovala spousta práce a úsilí nejen nás, 
ale i vedení města a dalších lidí. Když 
viděli, jak vážně vše bereme, začali 
nám věřit a pomohli nám zvednout 
se ze dna. Koupili jsme mužskou di-
vizi z Vítkovic a v sezóně 2009/2010 
jsme nastartovali novou éru. To už 
jsem byl trenérem a sportovním 
ředitelem. Hned první rok jsme 
z divize postoupili, ve třetí lize jsme 
byli třikrát třetí. Pak jsme postoupili 
do druhé ligy, situaci ale nezvládli, 
sestoupili a letos znovu postoupili. 
Vše jsme ustáli, poučili se z vlastních 
chyb a porážek a nastartovali nový 
růst. Naučili jsme brát vše s pokorou. 
Dnes sklízíme ovoce a patříme ke 
špičce druhé ligy.“ 
�� Jak si stojí 1.SK Prostějov dnes? 
„Pro náš klub je nejdůležitější zá-
kladna, sázíme hodně na mládež. 
Povedlo se nám získat sportovní stře-
disko mládeže a centrum mládeže, 

hrajeme nejvyšší soutěže na Moravě. 
Máme spoustu mládežnických re-
prezentantů, kteří nám dělají vyni-
kající jméno. V lokalitě Za Místním 
nádražím vyrostl za přispění města 
a kraje stadion. Byl určen primárně 
pro mládež, nyní je nutné jej dobu-
dovávat na základě požadavků fotba-
lové asociace. Podařilo se nám rozší-
řit mládežnický areál v Olympijské 
ulici, který nyní patří k nejlepším na 
Moravě. Zkrátka dáváme do přípravy 
mládeže to nejlepší, co máme.“
�� Kdy jste se poprvé začal anga-
žovat v komunální politice, a proč?
„Když jsem skončil svou kariéru ve 
vězeňské službě, stal jsem se profe-
sionálem v oblasti sportu a začal se 
potkávat s komunálními politiky. 
Byl jsem se všemi ve spojení, pro-
tože bylo potřeba zařizovat spoustu 
věcí. Tím pádem jsem se začal v této 
sféře dobře orientovat. Před pěti lety 
se objevila příležitost kandidovat za 
hnutí ANO 2011 v komunálních 
volbách. A tak jsem se stal členem 
Zastupitelstva města Prostějova. Mo-
tivovala mě příležitost jen nenaříkat, 
že je vše špatně, ale sám přiložit ruku 

k dílu. Chtěl jsem se podílet na roz-
voji města. Ze sportu jsem si odnesl 
zásadu, že k dohodě stačí podat si 
ruce a věci platí. I přes některé zkuše-
nosti z politiky si to stále myslím, jen 
k tomu dodávám, že je potřeba najít 
k takové dohodě ty správné lidi, kteří 
chtějí pracovat ve prospěch města. 
Nechtějí jen podávat trestní oznáme-
ní a špinit za každou cenu kohokoliv, 
kdo něco umí a něco dokázal...“
�� Máte za sebou čtyřleté volební 
období v prostějovském zastupi-
telstvu. Co říkáte na atmosféru, 
kterou tam vytvářeli někteří čle-
nové opozice?
„Za uplynulé čtyři roky jsem potkal 
lidi, na které je spolehnutí, ale i tako-
vé, o kterých to neplatí. Část z nich je 
samozřejmě z opozice. Vadí mi, když 
někdo během jedné hodiny třikrát 
změní názor. Jsem přesvědčen, že 
takoví lidé nehájí zájmy Prostějova, 
ale spíše sebe sama. Ti lidé, co nám 
teď všem slibují z různých nakloně-
ných rovin a všelijakých změn, jak 
všechno vyřeší a napraví, nikdy nic 
smysluplného nenavrhovali! Ani 
nemohli. Nebyli totiž na nic při-
praveni a všechno to jejich tlachání 
bylo k ničemu. Žádné argumenty, 
samé domněnky a spekulace. Kvůli 
jejich přístupu ovšem vedení Pros-
tějova místo plného soustředění se 
na práci pro město muselo neustále 
chodit na policii podávat vysvětlení 
a přinášet důkazy, že se udání neza-

kládají na pravdě. Když v duchu pro-
jdu domnělé kauzy, v nichž opozice 
podávala trestní oznámení na členy 
rady i město jako takové, tak drtivá 
většina z nich byla odložena, proto-
že se prostě informace nezakládaly 
na pravdě. Kladu si otázku, proč to 
vlastně dělali?! Městu to rozhodně 
nepomohlo, jen jejich vlastnímu zvi-
ditelnění. Sama představa, že město 
v těchto domnělých kauzách bylo 
vystaveno situacím, kde hrozilo vrá-
cení některých dotací v řádech desí-
tek milionů, je pro mě nepřijatelná. 
S lidmi, kteří nejednají v zájmu ob-
čanů města Prostějova, nechci spolu-
pracovat na žádné úrovni!“
�� Nedávno bylo slavnostně ote-
vřeno Národní sportovní centrum 
v Prostějově. Tomu ale předcháze-
ly ostré výměny názorů na půdě 
zastupitelstva, kdy opozičníci vy-
stupovali proti výstavbě této haly. 
Jak jste vnímal jejich osočo-
vání a diskreditaci celého 
projektu?
„Pokud by se části opozi-
ce podařilo stavbu haly 
zastavit, bral bych to 
jako promarněnou 
příležitost. Vždyť 
na území města 
vyrostla moderní 
sportovní hala, 
kterou budou 
využívat děti 
i dospělí. 

„Chceme se na rozumných věcech Patří k horkým favoritům na nového primátora statutárního města Prostějova. 

František Jura (na snímku) vede jako lídr do komunálních voleb kandidátku hnu-

tí ANO 2011, které hodlá ovládnout většinu radnic po celé republice. Večerníku se 

podařilo se současným náměstkem hejtmana Olomouckého kraje a prostějovským 

zastupitelem pořídit pro speciální přílohu exkluzivní rozhovor. A šéf prostějovského 

druholigového 1.SK v něm byl hodně upřímný a otevřený. 

Ti lidé, co nám teď všem slibují z různých 
nakloněných rovin a všelijakých změn, jak 

všechno vyřeší a napraví, nikdy nic 
smysluplného nenavrhovali! Ani nemohli.

Nebyli totiž na nic připraveni a všechno 
to jejich tlachání bylo k ničemu. 
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Jeden z  absolutně nejzkuše-
nějších komunálních politiků 
a  bývalý primátor statutárního 
města Prostějova je v  blížících 
se komunálních volbách uveden 
na samém chvostu kandidátní 
listiny ČSSD. Jakmile nominaci 
z  35. místa na soupisce sociál-
ních demokratů získal, uvedl pro 
Večerník, že žádný comeback do 
vrcholných funkcí na radnici ne-
připravuje, vyslyšel jen žádost 
mateřské strany a  rozhodl se ji 
podpořit. Těsně před volbami se 
Večerník prostějovského expri-
mátora zeptal na jeho aktuální 
názory. 

�� V  jakém duchu se podle vás 
ponesou letošní komunální volby 

v  Prostějově. Budou opět ve 
znamení značné roztříště-
nosti politického spektra? 
„Tuším, že letos bude situace 
ještě horší... (pokrčí rameny) 

Politická scéna je totiž velmi 
roztříštěná. Na jedné stra-

ně respektuji, že každý 
má právo na svůj názor 
a může vyzývat spolu-
občany, aby mu po-
mohli volby vyhrát, 
na straně druhé mě 
skutečně velmi mrzí, 
když v  předvolební 

kampani u  mnohých 
chybí zásada, abychom 

se k  sobě navzájem cho-
vali slušně. A  pokud něčím 

argumentujeme, abychom tak činili 
pravdivě. Toto mi bohužel u někte-
rých jedinců z  různých politických 
uskupení chybí.“
�� Proč podle vás někteří kandi-
dáti používají v  kampani dema-
gogii a lži? 
„Do hlavy nikomu nevidím... Ně-
kdy se může jednat o neznalost pro-
blematiky k danému tématu, jindy 
může jít i o vědomou lež ve snaze 
hrubě ovlivnit voliče. Nejsem tady 
ale proto, abych hodnotil projevy 
jednotlivých kandidátů do zastu-
pitelstva. Jen říkám, že je mi někdy 
smutno, když je předvolební scéna 

hodně roztříštěná a v kampaních se 
užívají nepříliš férové argumenty.“
�� Jak byste zhodnotil atmosfé-
ru uvnitř zastupitelstva v  pře-
dešlých čtyřech letech, do které 
zasáhla i  vaše rezignace na post 
primátora? 
„Trošku jsem se pousmál, když 
jsem po své rezignaci v  září 2015 
slyšel z některých úst, že je to dobře 
a  že nová paní primátorka Raško-
vá bude zárukou toho, jak se bude 
situace v  zastupitelstvu ubírat tím 
správným směrem. A že se rozbou-
řená hladina uklidní. Pravý opak 
byl však někdy pravdou! Bylo mi 
smutno, když byla paní primátorka 
mnohokrát vstřícná a žádného vdě-
ku se jí nedostalo...“ 
�� I  přes odpor opozice, která 
místo práce pro občany využí-
vala spíše obstrukcí, se přece 
jen podařila vedení magistrátu 
spousta dobrých věcí. Co podle 
vás bylo za poslední čtyři roky 
stěžejní?  
„Důležité bylo, že radniční koalice, 
byť na ni mohly být různé názory, 
fungovala velice dobře celé čtyři 
roky. I  třeba s  určitými menšími 
problémy. A  nezpochybnitelným 
faktem také bylo, že koalice se dr-
žela programového prohlášení rady 
města. Musím říct, že u  mnohých 
projednávaných bodů byla situace 
v  zastupitelstvu hodně vyhrocená. 
Naopak u řady věcí zase zastupitel-

stvo hlasovalo téměř jednomyslně 
napříč politickým spektrem. A to se 
během těch čtyř let se projednávala 
hodně výbušná témata...“
�� Dlouhé roky jste byl strážcem 
městské pokladny. V  jakém sta-
vu ponechává současné vedení 
magistrátu veřejné finance? 
„Jsem rád, že i  nové vedení města 
pokračovalo v tom absolutně dob-
rém hospodaření, za které prostě-
jovský magistrát získal nespočet 
ocenění od státních orgánů či mi-
nisterstev, a navíc má už Prostějov 
dlouhá léta jeden z  nejlepších ra-
tingů v celé zemi. Na konci tohoto 
volebního období tedy městská po-
kladna není vůbec prázdná a nové 
zastupitelstvo bude mít k dispozici 
dostatek finančních prostředků 
k  tomu, aby mohlo pokračovat ve 
výborném hospodaření.“ 
�� V uplynulém volebním obdo-
bí jste byl jako zastupitel pověře-
ný vedením městské policie. Jak 
jsou na tom prostějovští strážníci? 
„Městská policie se nachází v  dob-
rém stavu. (úsměv) Je ale potřeba 
vnímat i  některé problémy. Jedním 
z  nich je mnohdy svízel sestavit 
vůbec jednotlivé hlídky z  důvodu 
s  přihlédnutím k  nemocnosti. Na-
víc čtyři městští strážníci jsou členy 
armádních aktivních záloh, takže 
při výkonu služby často chybí. Budu 
tedy pro příští období navrhovat, 
pokud bude někdo ochoten na-

slouchat, aby zastupitelstvo v dalším 
volebním období začalo velice vážně 
diskutovat o navýšení početního sta-
vu Městské policie Prostějov. Bylo 
by potřeba posílit o  dva strážníky 
běžnou hlídkovou službu a zároveň 
posílit dobře osvědčenou okrsko-
vou službu. Rovněž budu navrho-
vat nákup dalších dvou městských 
kamer, které jsou potřeba umístit 
v  rizikových lokalitách, ve kterých 
často dochází k  protiprávním čin-
nostem. A  co víc, je nutno navýšit 
všem strážníkům rizikový příplatek 
k běžné mzdě, osobně budu navrho-
vat částku až jeden tisíc pět set korun 
měsíčně. Dosavadní rizikové příplat-
ky prostějovským strážníkům jsou 
z  celostátního měřítka na nejnižší 
úrovni a my naopak po nich požadu-
jeme stále kvalitnější práci.“ 
�� V  letošním sociologickém 
průzkumu vyjádřilo 83 procent 
Prostějovanů spokojenost se ži-
votem v tomto městě. Myslíte, že 
tato drtivá většina spokojených 
přijde tento týden k volbám? 
„Zcela určitě ne! Dosavadní zkuše-
nosti hovoří o tom, že z  těch spo-
kojených voličů přijde k  volbám 
zhruba jen čtvrtina, maximálně 
třetina. Je to škoda, protože kde 
jinde projevit onu spokojenost se 
životem v  Prostějově než právě 
v komunálních volbách. Proto bych 
všechn občany požádal, aby využili 
svého právo a o víkendu šli volit.“  
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A to vše za výrazné finanční pomo-
ci státu, který na sebe vzal většinu 
nákladů. Svůj postoj k lidem, kteří si 
na boji proti hale dělali jméno, jsem 
popsal v předcházející odpovědi.“ 
�� Působíte i ve vysoké funkci ná-
městka hejtmana Olomouckého 
kraje a  vaším prioritním oborem 
na kraji je sport. Existuje podle vás 
dostatečná podpora sportu ze stra-
ny krajského úřadu a magistrátu?
„Podílel jsem se nejen na dotacích 
pro sport, ale mám na starost celou 
dotační politiku kraje. Jasnou priori-
tou je pro mě spolufinancování, na 
projektech se musí podílet žadatel 
a  pokud možno více podporovate-

lů. Peníze každé instituce jsou jen 
jedny a je potřeba z nich financovat 
sport, kulturu, sociální věci, dopravu 
a další potřeby. Je to jako doma, kde 
máte také jeden rodinný rozpočet 
a  musíte z  něj zaplatit všechno. Je 
samozřejmě důležité mít v  každém 
oboru koncepci a  vědět, jak se má 
v  následujícím období vyvíjet. To 
vám umožní investovat peníze efek-
tivně a plnit své cíle. Olomoucký kraj 
už svou koncepci sportu má a město 
Prostějov také. Některé věci časem 
určitě čekají změny, protože situace 
v jednotlivých resortech i náš pohled 
na celou problematiku se vyvíjejí, ale 
už máme dobrý základ. V  případě 

Olomouckého kraje jsme uděla-
li spoustu práce, ohlasy veřejnosti 
jsou velmi dobré. Zavedli jsme řadu 
nových dotačních titulů. Peníze na 
sportovní činnost od nás kluby do-
stanou hned v lednu, což řadu z nich 
drží nad vodou, protože peníze od 
státu často přijdou až na konci roku. 
Na výstavbu a  rekonstrukci sporto-
višť letos dáváme pětadevadesát mi-
lionů korun, podobný dotační titul 
tady dříve neexistoval. Podporujeme 
handicapované, reprezentanty, mlá-
dež i dospělé. Naopak jsme elimino-
vali individuální žádosti, které byly 
nesystémové. Podobný princip chci 
přenést i do Prostějova.“ 

�� V  komunálních volbách jste 
lídrem kandidátky ANO 2011, 
takže kandidujete na primátora. 
V  případě úspěchu budete volit 
mezi funkcemi primátora Prostě-
jova, či náměstka hejtmana. Nebo 
budete vykonávat obě funkce na-
jednou?
„Pokud dostanu tak velkou důvě-
ru voličů a  podaří se nám sestavit 
v  městském zastupitelstvu funkční 
koalici, pak budu považovat za čest 
stát se primátorem Prostějova. V ta-
kovém případě bych samozřejmě 
nemohl zůstat náměstkem hejtma-
na, obě funkce současně vykonávat 
nelze.“ 
�� Co podle vás Prostějovu v sou-
časnosti nejvíce chybí? 
„Jsou to klíčové dopravní stavby 
včetně severního, severozápadní-
ho a  jižního obchvatu města. Ty by 
měly odklonit mimo zastavěnou část 
Prostějova. A  samozřejmě projekty 
zaměřené na bezpečnost chodců 
a cyklistů. Tedy především cyklostez-
ky, které propojí další části města, ale 
také bezpečné přechody pro chodce. 
Z dalších investic zmíním ty sportov-
ní, kterými se dlouhodobě zabývám, 

tedy nový krytý bazén, tréninkovou 
hokejovou halu a areál bývalých Že-
lezáren ve Sportovní ulici.“ 
�� Kde čerpáte sílu do práce?
„Největší oporou je mi samozřejmě 
rodina. Pro mě i  mou ženu je náš 
vztah druhým manželstvím, jsme 
spolu devatenáct let a vychovali jsme 
dohromady pět dětí. Manželka mě 
vždy ve všem podporovala, platí to 
o práci i o sportu. Bez ní bych všechno 
těžko zvládal. Všechny naše děti jsou 
slušně vychovaní mladí lidé, kteří mi 
drží palce a pomáhají ve chvílích, kdy 
je to potřeba. Snad jen v případě politi-
ky se mě rodina ptala, jestli mám něco 
podobného zapotřebí. Ale znají mě 
nejlépe, vědí, že když si něco umanu, 
jdu do toho naplno. Doma jsme nau-
čení nelhat a vždycky hrajeme týmo-
vě. A pak samozřejmě musím zmínit 
lidi, se kterými pracuji v našem fotba-
lovém klubu 1.SK Prostějov. Vytvořili 
jsme tým, který táhne za jeden provaz, 
jednáme na rovinu, a co řekneme, to 
platí. Snažíme se používat co nejvíce 
selský rozum, brát věci s  pokorou. 
Naše zásady jsou pořád stejné, chce-
me se na rozumných věcech domluvit 
s rozumnými lidmi.“

domluvit s rozumnými lidmi,“

Pokud dostanu tak velkou důvěru voličů a podaří
 se nám sestavit v zastupitelstvu funkční koalici,
 pak budu považovat za čest stát se primátorem. 

V takovém případě bych  nemohl zůstat náměstkem
hejtmana, obě funkce současně vykonávat nelze.

říká kandidát na primátora FRANTIŠEK JURA (ANO 2011) 
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J sem dalek toho, abych někomu ra-
dil, koho přesně má volit, dokonce 

to z jistých důvodů ani udělat v těchto 
řádcích nejen nesmím, ale ani nechci. 
Co chci udělat, je jako obvykle začít 
od počátku tohoto textu nabádat 
oprávněné voliče, aby k  volbám 
opravdu šli. Dnes a denně potkávám 
někoho, komu se nelíbí to, udělal by 
tamto a  věci vidí nějak... Vždy mu 
říkám, že za prvé mohl sám kandido-
vat a za druhé, ať jde stoprocentně volit, 
protože jedině tak může svůj názor či 
myšlenku nějakým způsobem podpořit. 

J sou různé typy voleb a přiznejme si, 
že ty komunální patří k těm nejdů-

ležitějším, protože občan rozhoduje o své 
obci, jak říkali staří Řekové, o svém polis. 
A tak je na pováženou nebo na význam-

né pozvednutí obočím, když by právě teď 
měl svého zákonného práva nevyužít. 
Ano, volby nejsou povinnost, ale právo, 
ovšem pokud se chci na něčem podílet, 
pak bych volit rozhodně měl. Hlášky 
typu, že stejně není koho volit, případně 
že jsou všichni stejní, považuji v případě 
komunálních voleb za obyčejné pindání 
a alibismus. Podívejte se okolo sebe na 
bannery a billboardy, myslím, že vybrat 
si může každý, o  tom je demokracie. 
Někdo má holt rád vdolky, jiný holky, 
někdo pravici, někdo levici, ale o tom to 
prostě je. Takže znovu pro všechny opa-
kuji, běžte volit, a pak klidně nadávejte. 
Remcalové bez volebního názoru si…, 
víte co!

V olební kampaň zuří, již jsme v ní 
zaznamenali mnoho nesmyslů, 

urážek, falešných pravd, polopravd 
a doslova lží. Každý dělá, co umí a jak 
umí, i  co mu jeho myšlenkové obzory 
dovolí, ale myslím, že už stačilo. Situaci 
paradoxně nepomáhají ani sociál-
ní sítě, které nesmyslně cenzurují 
pravdu a serióznost, dávají prostor 
ubohým existencím, které nahlašují, 
udávají, případně vytvářejí falešné 
profily, kde pozuráží kdekoho, a to 
způsobem hodným společenského 
dna. Je smutné, že jsou to většinou jed-
ni a titíž... Jsou takřka beztrestní, takže 
určitě můžeme aktuálně zapomenout 
na heslo o tom, že „Pravda a láska musí 
zvítězit nad lží a nenávistí“. Došlo totiž 
k tomu, že lež je každodenním chlebem 
oficiálních médií a s nimi spojených klik, 
láska se spojila do jednoho komplotu 
s  nenávistí a  pod pláštíkem dobroty 
řeže nemilosrdně větev skutečné lásce, 
toleranci a dokonce samotné demokracii 
v našem státě. 

S oučasný prezident kdysi mluvil 
o  ostrůvcích takzvané pozitivní 

deviace a tak můžeme třeba v komu-

nálních volbách dokázat, že naše obce 
mohou takovými ostrůvky být. Budou 
to ostrůvky, nad kterými nebudou 
mít vliv patolízalové zahraničních 
miliardářů, kteří pod pláštíkem dob-
roty rozhazují miliardy na podporu 
jakýchsi podivných uskupení a jedinců, 
kteří mají v  hlavách tak vylízáno, že 
v  mozkové části je pouze průvan, ale 
bohužel mají díky těm miliardám vliv. 
Doba je divná, divnost se začíná 
brát jako normál a  co bylo dříve 
normální je dnes bráno jako po-
divnost a  amorálnost a  abnorma-
lita, jaké je třeba vymýtit. Jde třeba 
o vlastenectví, tvrdý přístup k nemaka-
čenkům, tvrdý přístup k vetřelcům a je 
jedno z jaké strany přijdou, za podiv-
nou je považována normálně fungující 
rodina a za skoro nebezpečné je dnes 
bráno, když má člověk jiný názor, než 
jaký prezentují oficiální média. Za-
braňme této šířící se zrůdnosti a vraťme 
se zase ke klasice. Není to tak složité, 
stačí jít prostě volit.
Takže se těším, že se uvidíme.

Tento pátek a sobotu rozhodne celé republika o svých 

obecních zastupitelstvech, část země pak o svých zástup-

cích v Senátu. V tomto případě dojde jistě i na druhé kolo, 

protože se stává zřídkakdy, aby někdo z kandidátů zvítězil 

drtivě nad všemi ostatními, i když i takové případy jsou.

ANALÝZA
MARTINA
MOKROŠE

VOLEBNÍ CHVILKA              UŽ JE TO ZASE TADYaneb
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